
 

 

 

Folketingets Sundheds- og Ældreudvalg har den 16. september 2019 stillet følgende 

spørgsmål nr. 190 (Alm. del) til sundheds- og ældreministeren, som hermed besvares.  

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Sophie Løhde (V). 

 

Spørgsmål nr. 190:  

”Ministeren bedes oplyse, hvor mange ekstra sengepladser, som ministeren mener at 

der mangler i psykiatrien? Ministeren bedes ligeledes oplyse, hvor mange ekstra sen-

gepladser i psykiatrien, som der ifølge regeringen skal oprettes som en start de kom-

mende 2-3 år?” 

 

Svar: 

Som det fremgår af den politiske forståelse mellem Socialdemokratiet, Radikale Ven-

stre, SF og EŶhedslisteŶ ”Retfærdig retŶiŶg for DaŶŵark”, så er flere sengepladser i 

psykiatrien en af regeringens prioriteter i arbejdet med at løfte psykiatrien med en 

10-års plan. 

 

Samtidig er det vigtigt at huske på, at sengepladser ikke løser alt. Antallet af senge-

pladser i psykiatrien skal ses i relation til den ambulante behandling og indsatsen 

uden for sygehusvæsenet – ingen af disse kan stå alene.  

 

Men det handler også om, at der skal være noget personale at ansætte. Det er jeg 

meget bevidst om. Derfor nedsætter regeringen sammen med regioner og kommu-

ner en Task Force, som skal komme med konkrete løsninger til, hvordan vi kommer i 

mål med at uddanne og ansætte mere social- og sundhedspersonale og flere sygeple-

jersker. 
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